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Projekt 

PROTOKÓŁ NR XXXIII/2013 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W GŁOGÓWKU 

z dnia 27 września 2013 r. 

 

W obradach XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Głogówku uczestniczyło 15 z 15 

Radnych, co ilustruje lista obecności stanowiąca załącznik do protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych do udziału w sesji oraz lista sołtysów stanowią 

załącznik do protokołu. 

 

Obrady XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Głogówku otworzył i przeprowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Głogówku Krzysztof Barton. Przywitał wszystkich 

przybyłych na posiedzenie gości oraz Radnych Rady Miejskiej w Głogówku. 

Przewodniczący RM stwierdził obecność 15 Radnych, co pozwoliło na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 

1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie Quorum, 

c) uchwalenie porządku obrad,  

d) przyjęcie Protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej. 

2.    Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

3.    Informacja o wykonaniu budżetu gminy Głogówek za I półrocze 2013 r. 

4.    Stan dróg gminnych i powiatowych. 

5.    Sprawozdanie z działań w zakresie ochrony środowiska w gminie Głogówek.  

6.    Zapytania Radnych - /interpelacje/. 

7.    Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany budżetu Gminy Głogówek na 2013 rok, 

b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Głogówek na lata  

2013 – 2016; 

c) w sprawie emisji obligacji komunalnych, 

d) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Głogówek, 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Głogówek, 
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f) w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac remontowych  

i konserwatorskich przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

g) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

h)  w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, 

i) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Głogówek, 

j)  w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

k) w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości stawki opłaty oraz stawki za pojemnik, 

l) w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy. 

6.   Udzielenie odpowiedzi na interpelacje Radnych zgłoszone na sesji bieżącej. 

7.   Wolne wnioski. Sprawy bieżące. 

8.   Zakończenie XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Głogówku. 

Porządek obrad został przyjęty przez Radnych jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Krzysztof Barton zwrócił się z zapytaniem do Radnych o ewentualne 

uwagi dotyczące protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej, który był dostępny do wglądu  

w Biurze Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego. W związku  

z brakiem zastrzeżeń protokół został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad 2.  

Burmistrz Głogówka Andrzej Kałamarz odczytał informację o swojej pracy między 

sesjami, która została przyjęta do wiadomości i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej nawiązał do informacja o przebiegu wykonaniu 

budżetu gminy Głogówek za I półrocze 2013 r. Zapytał o uwagi do sporządzonego przez 

Skarbnika Gminy Panią Ilonę Hudaszek materiału.  

Radny Mieczysław Hołówko zwrócił uwagę na błędnie wpisane dane znajdujące się  

w sprawozdaniu Zakładu Mienia Komunalnego dołączonym do informacji. 
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Pani Dyrektor ZMK w Głogówku oświadczyła, że pomyłka zostanie skorygowana.  

 

Radni nie wnieśli dalszych uwag do tego punktu. Informacja została poddana pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4.  

Radna Gabriela Nizińska nawiązując do powracającego tematu dotyczącego dróg 

gminnych i powiatowych, poprosiła by w przyszłych sesjach Rady Miejskiej brał udział 

pracownik urzędu, merytorycznie odpowiedziały za dany dział.  

 Burmistrz odpowiedział, że nie widzi takiej potrzeby, gdyż on jest osobą bezpośrednio 

odpowiedzialną za drogi gminne i odpowie na wszelkie pytania z tym związane.    

 

Nie zgłoszono dalszych zapytań do tego punktu. 

Informacja została przyjęta do wiadomości.  

 

Ad 5.  

Radni nie wnieśli uwag do tego punktu. 

Sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości.  

 

Ad 6.  

Zapytania Radnych /interpelacje/:  

 

 Radny Józef Kowaś zapytał czy zostaną wykonane prace remontowe drogi  

w Twardawie w ramach zgłaszanej reklamacji. 

 

 Radny Joachim Janik podniósł: 

• kiedy zostaną dokończone prace polegające na budowie parkingu przy cmentarzu. 

Zauważył, że od dłuższego czasu nic w tej sprawie się nie dzieje; 

• przywołał sprawę chodnika w Głogowcu, który jak stwierdził jest wykonany 

częściowo. Przed niektórymi posesjami jest odremontowany, a przed innymi 

rozkopany. Wyraził swoje zdziwienie takim stanem rzeczy; 

• zgłosił zapadnięcia chodnika łączącego Oracze z ul. Młyńską.  

 

Radny Andrzej Wawer nawiązując do wypowiedzi pana Janika zauważył, że 

chodnik na ul. Młyńskiej wymaga przełożenia kostki.  
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Radna Róża Zgorzelska ponownie poprosiła o wyznaczenie osoby odpowiedzialnej 

za boisko i szatnię sportową w Biedrzychowicach.  

 

 Radna Barbara Grzegorczyk: 

• zgłosiła, bardzo duże ubytki w jezdni na ul. Kolejowej. Zapytała o możliwość 

zasypania ich tłuczniem; 

• nawiązała do tematu poruszonego przez Radnego Janika w sprawie dokończenia 

budowy parkingu przy cmentarzu. Zauważyła, że zbliża się Święto Zmarłych  

w związku z czym wskazane byłoby dokończenie tych prac.  

Burmistrz Głogówka odnosząc się do powyższego tematu wyjaśnił, że budowa 

parkingu przy cmentarzu była inicjatywą sołectwa Oracze. Burmistrz podkreślił, i ż ustalono, 

że Gmina zabezpieczy środki na materiały budowlane, natomiast prace remontowe 

mieszkańcy wykonają we własnym zakresie. W związku z powyższym wraz z rozpoczęciem  

I etapu prac, Gmina przekazała niezbędne środki na ten cel. W trakcie wykonywania robót 

doszło do nieporozumień pomiędzy mieszkańcami Oraczy i budowa utkwiła w martwym 

punkcie. Dwa tygodnie temu odbyło się spotkanie z bezpośrednim wykonawcą  

(mieszkańcem Oraczy), podczas którego Burmistrz raz jeszcze podkreślił, że zawarta umowa 

jest wiążąca dla obu stron. Oświadczył, że w budżecie zabezpieczone są pieniądze na zakup 

pozostałych materiałów. W związku z tym, prace powinny zostać dokończone we własnym 

zakresie przez sołectwo Oracze - zgodnie z ustaleniami. Burmistrz dodał, że nie ma 

możliwości, by Gmina oprócz zakupionego materiału poniosła dodatkowe koszty związane  

z opłaceniem wykonawcy.  

Radna Barbara Grzegorczyk zaproponował, by zorganizować spotkanie w szerszym 

gronie z wykonawcą inwestycji. 

 

Radny Andrzej Łukasiewicz poprosił o wykonanie mostka z 3 kręgów, tak by 

mieszkańcy Racławic Śląskich mogli dojechać do studni znajdującej się na terenie PKP, 

celem jej zasypania. Wyjaśnił, że wieko studni wraz z upływem czasu uległo degradacji  

i obecnie stwarza realne zagrożenie dla ludzi i zwierząt. Dodał, że studnia ta jest głęboka na 

15 m. i znajduje się w niej woda.  

Radny Andrzej Wawer zauważył, że skoro teren należy do PKP, tamtejszy Zarząd 

powinien czuć się odpowiedzialny i zająć się sprawą. 

Wiceprzewodnicząca Bogusława Poremba wyjaśniła, że jest pisemna zgoda 

Zarządu PKP na zasypanie studni we własnym zakresie przez mieszkańców Racławic.  
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Radna Gabriela Nizińska poruszyła sprawę bardzo złego wykonania prac, 

polegających na łataniu dziur na ul. Spółdzielczej.  

 

Wiceprzewodniczący Władysław Kuzak: 

• poinformował, że zrealizowana została interpelacja zgłoszona na poprzedniej sesji 

dotycząca przywrócenia do stanu pierwotnego kratek ściekowych, jednakże 

wykonanie jednej z nich ocenił bardzo źle.  

 

Radna Gabriela Nizińska zapytała czy planuje się w Głogówku utworzenie nowych 

miejsc pracy, bądź budowę zakładów pracy. Zapytała także czy planuje się budowę nowych 

mieszkań komunalnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Bogusława Poremba wniosła, by zgłosić w Starostwie 

Powiatowym potrzebę wywieszenia znaku dot. ograniczenia wysokości pojazdów 

przejeżdżających pod wiaduktem kolejowym na drodze Dzierżysławice – Racławice Śląskie.  

 

Radny Mieczysław Hołówko nawiązując do otrzymanego pisma mieszkańców  

ul. Polnej w Głogówku, zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, czy rzeczywiście 

przewidziany jest remont tej ulicy. 

 

Radny Andrzej Wawer zapytał o plany związane z zagospodarowaniem, 

odzyskanego na rzecz Gminy zamku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Barton wniósł, by podczas 

przygotowywania budżetu na następny rok zabezpieczyć więcej środków na tłuczeń 

wysypywany na drogi polne.  

 

Ad 7.  

Na 15 radnych, podczas głosowania obecnych 15 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie następujące uchwały: 

 

a) w sprawie zmiany budżetu Gminy Głogówek na 2013 rok. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się; 
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b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Głogówek na lata  

2013 – 2016.  

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się; 
 

c) w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się; 
 

d) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Głogówek. 

Wynik głosowania: 

 15 za/0 przeciw/0 wstrzymało się; 

 

e) w przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Głogówek. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 

 

f) w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac remontowych i konserwatorskich 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
 

g) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
 

h) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
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i) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Głogówek. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
 

j)  w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
 

k) w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości stawki opłaty oraz stawki za pojemnik. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
 

l) w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy. 

Wynik głosowania: 

15 za / 0 przeciw / 0 wstrzymało się 
 

 

Ad 8.  

Burmistrz odpowiedział na interpelacje Radnych zgłoszone na sesji bieżącej: 

 

Zwracając się do Radnego Józefa Kowasia, Burmistrz poinformował, że rozezna 

poruszoną sprawę i udzieli odpowiedzi pisemnej. 

 

Burmistrz odpowiedział na interpelację Radnego Joachima Janika dotyczącą 

chodniku w Głogówcu. Wyjaśnił, że zostały wyremontowane te chodniki, które były ujęte we 

wcześniejszych planach. Pozostałe chodniki w Głogowcu zostały wybudowane wiele lat temu 

w ramach prac społecznych mieszkańców, bez odpowiednich zezwoleń. W związku z czym 

nie może być mowy o remoncie chodnika, tylko o budowie od podstaw łącznie z wykonaniem 

projektów, co związane jest z dużymi kosztami.  

W związku z zapadnięciami chodnika na ul. Młyńskiej, Burmistrz poinformował, że 

zostanie wykonane przełożenie kostki.  

Odpowiadając na interpelację Radnej Róży Zgorzelskiej, Burmistrz poinformował, 

że wielokrotnie podejmowane próby nawiązania kontaktu z dotychczasowym opiekunem 
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obiektu nie przyniosły żadnych rezultatów. W związku z czym, konieczne będzie 

zorganizowanie spotkania bez jego obecności i podjęcie decyzji w tej sprawie.  

 

Nawiązując do zgłoszonych dziur na ul. Kolejowej przez Radną Barbarę 

Grzegorczyk, Burmistrz poinformował, że to droga polna i kamień może tam być wysypany  

w ramach funduszu sołeckiego. Jeśli jednak Rada Sołecka nie wyrazi na to zgody, 

utwardzenie drogi z środków Gminy możliwe będzie dopiero w przyszłym roku.  

 

Odpowiadając na interpelację Radnego Andrzeja Łukasiewicza, Burmistrz 

zauważył, że przed podjęciem jakichkolwiek działań na terenie należącym do PKP konieczna 

jest pisemna zgoda Zarządu.  

 

W zgłoszonej przez Radną Gabrielę Nizińską sprawie łatania dziur na  

ul. Spółdzielczej, Burmistrz odpowiedział, że prace zostały wykonane zgodnie  

z obowiązującymi wymogami. Odpowiadając na kolejne pytanie Radnej, Burmistrz 

podkreślił, że w gestii Gminy nie leży tworzenie miejsc pracy, a jedynie stwarzanie 

warunków ku temu, co zdaniem Burmistrza Gmina czyni poprzez: modernizację istniejącej 

infrastruktury, budowa dróg dojazdowych do przedsiębiorstw, inwestycje w oświatę (żłobek, 

przedszkola, szkoły), tworzenie infrastruktury sportowo – rekreacyjnej oraz kulturalnej. 

Burmistrz dodał, że Gmina w miarę możliwości podejmuje wszelkie starania, by 

mieszkańcom żyło się dobrze.  

Kontynuując Burmistrz poinformował, że nie planuje się budowy nowych mieszkań 

socjalnych w związku z ogromnymi kosztami, jakie pochłonęłaby ta inwestycja. Ponadto 

dostępna na dzień dzisiejszy baza mieszkaniowa jest niemała.  

 

Zwracając się do Radnego Władysława Kuzaka, Burmistrz oświadczył, że wyśle  

w teren pracownika, by ten sprawdził wykonanie pracy przy jednej z studzienek 

kanalizacyjnych. 

 

Odpowiadając na wniosek Wiceprzewodniczącej Bogusławy Poremby, Burmistrz 

stwierdził, że zostanie wystosowane pismo do Powiatu w sprawie umieszczenia 

odpowiedniego znaku przed wiaduktem.  
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W odpowiedzi na zapytanie Radnego Mieczysława Hołówko, Burmistrz zauważył, 

że nigdy nie było mowy o całkowitym wykonaniu nawierzchni z asfaltu na ul. Polnej. 

Przewidziany jest jedynie remont cząstkowy wjazdu. 

 

Nawiązując do interpelacji Radnego Andrzeja Wawra w sprawie planów 

związanych z zamkiem, Burmistrz poinformował, że zostały zabezpieczone środki na 

wykonanie dokumentacji, w sprawie zabezpieczenia przed dalszą degradacja – uszczelnienie 

dachu i odwodnienie, w związku ze staraniami o dofinansowanie z Ministerstwa Kultury. 

Dodał, że planowane są dwa spotkania z zainteresowanymi inwestorami zagranicznymi.  

 

Odnosząc się do tematu zamku Radna Barbara Grzegorczyk zapytała, jaką sumę 

Gmina musiała zwrócić, po odzyskaniu obiektu wcześniejszemu właścicielowi. 

Burmistrz odpowiedział, że konieczne było wypłacenie sumy zawartej w akcie 

notarialnym, pomniejszonej o koszty sądowe tj. 167 tys. zł. Dodał, że uprzedni zarządca 

w momencie przekazania zamku na rzecz „Castellum Glogovia”, przestał być właścicielem,  

a co za tym idzie przestały obowiązywać zapiski zawarte w akcie notarialnym. W związku  

z tym na rzecz spółki „Castellum Glogovia” został naliczony podatek, który Gmina będzie 

starała się pobrać.  

 

Odpowiadając na wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej, który dotyczył 

zwiększenia przydziału kamienia na drogi polne, Burmistrz zauważył, że wszystko zależy od 

kształtu przyszłorocznego budżetu.  

 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przywołał złożone przez mieszkańców  

ul. Młyńskiej w Głogówku pismo. Poinformował, że poruszona w nim sprawa jest dość 

zawiła, w związku z czym temat ten będzie rozpatrywany na najbliższych komisjach.  

Przewodniczący przedstawiał także pismo Starosty Prudnickiego dotyczące czasu 

pracy aptek. Zaproponował, by zaaprobować przedstawiony w nim plan.  

Następnie Przewodniczący złożył na ręce Radnych Bogusławy Poremby oraz 

Andrzeja Łukasiewicza serdeczne podziękowania za trud pracy włożonej w przygotowanie,  

i nadzorowanie Dożynek Wojewódzkich w Racławicach Śląskich. Słowa uznania skierował 

także do mieszkańców wioski, którzy wykazali się dużym zaangażowaniem w przystrajaniu 

posesji i pracach na rzecz imprezy. Przewodniczący nadmieniał, że przy okazji spotkania  
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z Prezydentem RP Bronisławem Komorowskim w Opolu, bardzo dużo uczestników 

gratulowało Burmistrzowi Głogówka przeprowadzenia z powodzeniem Dożynek.  

  

 Radna Barbara Grzegorczyk nawiązując do minionej „Uczty Głogóweckiej” 

zauważyła, że impreza była świetnie zorganizowana, bardzo przypadła do gustu mieszkańcom 

i okazała się pełnym sukcesem. Zaproponowała, czy wobec powyższego nie można by 

powrócić do tradycji jarmarku adwentowego w okresie Bożonarodzeniowym.   

 

Radny Andrzej Wawer dodał, że „Uczta Głogówecka” bardzo spodobała się także 

mieszkańcom gmin ościennych, którzy licznie uczestniczyli w imprezie.  

 

Burmistrz odniósł się do propozycji przeprowadzenia jarmarku adwentowego. 

Stwierdził, że w bieżącym roku nie uda się już zorganizować środków na ten cel. 

Zasugerował, by zamiast tej imprezy reaktywować kiermasz św. Jerzego, który odbywał by 

się corocznie w kwietniu. Prosił radnych o rozważenie tego pomysłu.  

 

Radna Bogusława Poremba w imieniu kobiet, które wystawiały się z potrawami 

podczas „Uczty Głogóweckiej”, podziękowała Burmistrzowi Głogówka za nieustanne 

wspieranie działań Kół Gospodyń Wiejskich.  

 

Radna Róża Zgorzelska ponowiła zaproszenie do uczestnictwa w „Festynie Letnim”, 

który odbędzie się w Farskiej Stodole w Biedrzychowicach. 

 

Burmistrz Głogówka poinformował, że w mieście powstaje sekcja tenisa i w dniu  

28 września br. o godz. 10.00 na kortach tenisowych odbędzie się turniej debla.  

 

Ad 10. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Barton zakończył posiedzenie XXXIII 

Sesji Rady Miejskiej w Głogówku. 

 

 

  PROTOKOLANT                        PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 
     W GŁOGÓWKU 

  Małgorzata Wolf                   
     Krzysztof Barton 


